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    Protokół nr 27/XXVII/14  BRM.0002.02.2014 

obrad XXVII sesji Rady Miejskiej w Czerwieńsku, która odbyła się 26 lutego 2014 roku 

w auli konferencyjnej Urzędu Gminy i Miasta w Czerwieńsku. 

Ad. 1 

Otwarcie obrad XXVII sesji. 

Obrady XXVII sesji Rady Miejskiej w Czerwieńsku o godz. 10
00

 otworzył Leszek Jędras – 

przewodniczący Rady, stwierdzając jednocześnie quorum, uprawniające Radę do 

podejmowania uchwał. 

W posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych, na stan Rady 15. Lista obecności, stanowi załącznik 

nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Sekretarz posiedzenia – radny Henryk Góralczyk. 

Przewodniczący obrad poinformował, iż radni w zawiadomieniu o sesji otrzymali, wraz 

z pakietem uchwał, proponowany porządek obrad (załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 

Wnioski do porządku obrad: 

Przewodniczący Rady wnosił o zmianę treści zapisu punktu 7 na: „7. Podjęcie uchwały 

w sprawie zmian siedzib obwodowych komisji wyborczych”. 

Natomiast radna Ewa Wójtowicz skierowała pytanie do p. Skarbnik: czy, w związku z tym, że 

w proponowanym porządku obrad jest ujęta uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Czerwieńsk, nie musi być podjęta uchwała zmieniająca WPF? 

Indagowana wyjaśniła, że stanowisko Regionalnej Izby Obrachunkowej jest takie, że 

w związku z art. 243 ustawy o finansach publicznych, jeżeli nie zmienia się wynik budżetu, to 

nie ma potrzeby aktualizowania WPF-u. Aktualizacja będzie wprowadzana w okresie 

sprawozdawczym. 

Przewodniczący Rady wniosek dot. zmiany treści punktu 7 poddał pod głosowanie, który 

został przyjęty jednomyślnie (14 głosami „za”). 

W kolejnym głosowaniu, Rada jednomyślnie, przyjęła do realizacji następujący porządek 

obrad: 

1. Otwarcie obrad XXVII sesji. 

2. Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Czerwieńsk na rok 

2014. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia środków funduszu sołeckiego.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czerwieńsk 

w 2014 roku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian siedzib obwodowych komisji wyborczych.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian opisu granic stałych obwodów głosowania 

w Gminie Czerwieńsk. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia przez Gminę Czerwieńsk wspólnie 

z gminami: Siedlisko, Otyń, Sulechów, Zielona Góra, Nowa Sól, Krosno 

Odrzańskie, Cybinka, Górzyca, Kostrzyn nad Odrą, Umowy Partnerskiej z Gminą 

Nowa Sól – Miasto w sprawie powierzenia przez gminę: Siedlisko, Nowa Sól, Otyń, 

Sulechów, Zielona Góra, Czerwieńsk, Krosno Odrzańskie, Cybinka, Górzyca, 

Kostrzyn nad Odrą Gminie Nowa Sól – Miasto zadań publicznych. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od zawartego porozumienia 

międzygminnego z Gminą Sulechów. 

11. Przyjęcie sprawozdań z działalności Rady Miejskiej w Czerwieńsku i jej Komisji 

stałych za 2013 rok. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Komunikaty, wnioski, opinie. 

14. Ustalenie treści protokołu z XXV i XXVI sesji. 

15. Zakończenie obrad XXVII sesji. 

Ad. 2 

Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Temat zreferował Piotr Iwanus – Burmistrz Czerwieńska. 

Przedłożona informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Wypowiedź przytoczona dosłownie. 

„Okres międzysesyjny przedstawia się następująco: 

- 14 stycznia uczestniczyłem w spotkaniu w sprawie strony internetowej, w związku 

z przystąpieniem do realizacji wniosków wypływających z Komisji Infrastruktury Społecznej 

i radnych Rady Miejskiej w Czerwieńsku; 

- 15 stycznia odbyła się narada robocza w sprawie szerokopasmowego dostępu do Internetu. 

Dostaliśmy też informację od instytucji - władzy wdrażającej środki Unii Europejskiej, że 

wniosek nasz został zakwalifikowany i znajduje się na liście rezerwowej. Czekamy na 

uwolnienie wniosków; 

- 15.01. spotkałem się z prof. Bogdanem Ślusarzem w sprawie raportu z monitoringu strategii 

rozwoju Gminy Czerwieńsk za lata 2011 – 2018. Zgodnie z planem Komisji Infrastruktury 

Technicznej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, przygotowujemy na posiedzenie w kwietniu br. 

sprawozdanie dot. stanu realizacji strategii za lata 2012 – 2013; 

-15.01. spotkałem się z W-ce Marszałkiem Bogdanem Nowakiem. Kontynuowaliśmy rozmowy 

w sprawie wydłużenia czasu pracy promu w Pomorsku; 

- 16 – 17.01. wspólnie z p. dyrektor Szkoły Podstawowej w Nietkowie, dyrektorem ZEAO 

p. Danutą Tomaszewską i radnym Kazimierzem Ruszlem przebywaliśmy w Klitz, 

w miejscowości partnerskiej w Niemczech, gdzie omówiliśmy współpracę pomiędzy naszymi 

gminami w 2014r.; 

- 21.01. odbyło się spotkanie z proboszczami naszych parafii, gdzie przedstawiono stan 

środków finansowych przewidzianych do realizacji remontów obiektów sakralnych wpisanych 

do wojewódzkiego rejestru zabytków; 

- 21.01. odbyło się spotkanie z sołtysami gminy. Spotkanie dotyczyło stanu i oceny współpracy 

pomiędzy naszymi partnerami z Czerwieńska i Drebkau w 2013 r. i nakreślenie współpracy 

na 2014 r.; 

- 23.01. odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół Gminy Czerwieńsk; 

- 27.01. podpisaliśmy umowę w Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich. Umowa dotyczyła 

monografii Czerwieńska oraz wykonania piłkochwytów na boisku w Leśniowie Wielkim; 

- 28.01. odbyło się spotkanie z przedstawicielami PKP Nieruchomości z Poznania. 

Omawialiśmy stan przygotowań formalno – prawnych do przekazania dla samorządu 

czerwieńskiego nieruchomości, o których mówiliśmy 4 lata temu; 

- 30.01. gościliśmy delegację z Drebkau. Przedstawiliśmy wnioski i uwagi wypracowane 

podczas spotkania z sołtysami 21.01.br. Omówiliśmy plan współpracy pomiędzy gminami na 

2014 rok; 

- 31.01. odbyło się zebranie sprawozdawcze Ochotniczej Straży Pożarnej w Nietkowie; 

- 4 lutego odbyło się w ratuszu spotkanie w sprawie monografii Czerwieńska. W spotkaniu 

wzięły udział osoby, które zadeklarowały pomoc przy opracowaniu obszarów tematycznych 



3 

 

wraz z prof. Nodzyńskim, który jest koordynatorem tych prac oraz omówiliśmy terminy 

przygotowania i wydania monografii; 

- 05.02. spotkałem się w Urzędzie Marszałkowskim , już drugi raz, z p. Bogusławem 

Nowakiem w sprawie wydłużenia czasu pracy promu. Omówiliśmy dalszy tok postępowania, 

aby w końcu, po tylu petycjach mieszkańców i latach, problem był zakończony; 

-06.02. uczestniczyłem w spotkaniu Walnego Zgromadzenia Zielonogórskiego Związku Gmin; 

- 07.02 spotkałem się z przedstawicielem, który zaproponował nam bardzo atrakcyjna ofertę 

dot. zmodernizowania naszej strony internetowej; 

- 21.02. zaprosiłem na spotkanie prezesa i dyrektora oddziału firmy TEW. Na tym spotkaniu 

omówiliśmy stan realizacji zadań wynikających z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

publicznego. Zadałem też pytanie:, co by było, gdyby Gmina Czerwieńsk wystąpiła z ZZG, czy 

TEW byłby zainteresowany złożeniem atrakcyjnej oferty przetargowej; 

- 22.02. odbyło się spotkanie we Wrocławiu u dyrektora Żeglugi Śródlądowej, gdzie 

omówiliśmy warunki podane w piśmie (na wniosek Gminy Czerwieńsk) i zapytano, czy 

mogłyby być bardziej złagodzone. Dyrektor Żeglugi Śródlądowej reprezentuje instytucję, 

która wydaje pozwolenie na wydłużenie czasu pracy promu. Okazało się, że tak. W tym 

momencie Marszałek Województwa Lubuskiego, wspólnie z Zarządem Dróg Wojewódzkich 

występują z wnioskami do Wojewódzkiego Inspektora Sanitarno – Epidemiologicznego oraz 

Państwowej Inspekcji Pracy o wydanie opinii dot. tych promów, czy one mogą pracować na 

wydłużonym dniu o zmroku; 

- 20.02. uczestniczyłem w gali konkursu gospodarczo – samorządowego HIT regionu 

lubuskiego. Gmina Czerwieńsk otrzymała „Kryształowy HIT 2013” za dynamiczny rozwój 

gminy”. 

Radna Ewa Wójtowicz zapytała burmistrza: 

- o koszty związane z przygotowaniem raportu o strategii, 

- jakie nieruchomości ma przejąć samorząd od PKP? 

Indagowany odpowiedział, że gmina na dzień dzisiejszy nie ponosi żadnych kosztów za 

przygotowanie monitoringu, a jakie koszty poniesie, w dniu dzisiejszym trudno powiedzieć. 

Mówimy o nieruchomościach PKP. Jedna z nich znajduje się w Czerwieńsku, pomiędzy 

torami (po lewej stronie). Po przejęciu nieruchomości, gmina chce w ramach RTBS 

przystąpić do budowy bloku mieszkalnego, druga działka – to stacja uzdatniania wody przy 

ul. Bocznej, trzecia działa leży pomiędzy ul. Boczną, a nowo wybudowanym blokiem 

wojskowym w kierunku ul. Klonowej (park akacjowy). Rozmawiano także o dwóch 

kolejnych działkach m. in. przy ul. Składowej w Czerwieńsku i żwirowni w Nietkowie. 

Jednak te 2 działki na dzień dzisiejszy nie wchodzą w rachubę. 

Ad. 3 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Interpelacje zgłosili: 

1. Radny Zygmunt Przybyła. 

Radny zwrócił uwagę, że na drogach wojewódzkich przebiegających przez Czerwieńsk, jest 

kilka przejść dla pieszych, gdzie nie są obniżone krawężniki. W związku z tym, radny prosi 

o wystąpienie do Zarządu Dróg Wojewódzkich o spowodowanie usunięcia tych 

niedogodności (BRM.0003.05.2014). 

2. Radny Krzysztof Smorąg wygłosił interpelację w sprawie stwierdzenia przydatności wody 

do spożycia u odbiorców w Nietkowie. Zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, burmistrz ma obowiązek informowania mieszkańców, 

o jakości wody przeznaczonej do spożycia przez ludzi. Pomimo zapewnień, o przywróceniu 

dobrych parametrów wody u odbiorców w Nietkowie, nie ukazało się na łamach miesięcznika 

„U NAS”, ani na stronach internetowych Urzędu i Spółki POMAK, zawiadomienie 
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Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zielonej Górze stwierdzające 

przydatność wody do spożycia przez odbiorców z wodociągu publicznego w Nietkowie. 

W związku z tym, radny poprosił o przekazanie pełnej informacji w tym zakresie, wyjaśnienie 

zaistniałej zwłoki lub podanie przyczyn, które uniemożliwiają upublicznienia takiego 

zawiadomienia (BRM.0003.06.2014). 

Następnie radny poinformował, że w ciągu ostatnich kilku dni odbywa się wycinka drzew 

w rejonie drogi do przyszłej przystani rzecznej w Nietkowie. Przy wyciąganiu dużych dębów, 

droga na odcinku między Boryniem (drogą asfaltową), a przystanią rzeczną została mocno 

zdewastowana. 

 3. Radny Cezary Woch. 

Wystąpił z prośbą do prezesa Spółki POMAK o dokonanie przeglądu i udrożnienia 

3 niesprawnych hydrantów w Sycowicach (hydrant przy byłym sklepie – w centrum wsi, oraz 

2 hydranty przy leśniczówkach). Po wykonaniu zadania, radny prosi o informację 

telefoniczną. 

Ponadto radny prosił burmistrza o podjęcie decyzji dotyczącej sposobu wykorzystania 

funduszu sołeckiego w wysokości 8417 zł i kwoty 7000 zł, zabezpieczonej w budżecie gminy 

na rok 2014, z przeznaczeniem na budowę doświetlenia wsi Sycowice. Mieszkańcy Sycowic 

z funduszu sołeckiego na doświetlenie centrum wsi przeznaczyli kwotę 8417 zł. Jednak Urząd 

z Rejonem Dystrybucji Świebodzin podjął działania, w wyniku, których przeznaczone na ten 

cel środki finansowe nie będą wykorzystane. 

Radny zaproponował, aby kwotę 7000 zł przeznaczyć na wymianę okien w jednej z sal 

świetlicy wiejskiej w Sycowicach (BRM.0003.03.2014). 

Kolejna interpelacja dotyczyła przedstawienia informacji na temat kontynuowania inwestycji 

związanej z kanalizacją na Zaodrzu (BRM.0003.04.2014). 

Następnie radny poprosił o wydanie autorskich egzemplarzy książki pt.: „Droga do domu…”. 

4. Radny Wojciech Zawada zabrał głos w kwestii wychowania fizycznego i pozalekcyjnej 

aktywności fizycznej oraz odżywiania w szkołach gminnych BRM.0003.07.2014). 

Radny poprosił o udzielenie informacji: 

- w ilu placówkach dzieci mają dostęp do automatów z napojami gazowanymi i słodyczami? 

Czy planuje się zastąpienie ich specjalnymi automatami, w których dostępne będą owoce, 

sałatki, świeże i zdrowie kanapki, soki? 

- w ilu placówkach funkcjonują szkolne sklepiki i jakiego typu jedzenie oraz napoje mogą 

nabywać tam uczniowie? 

- w ilu placówkach prowadzone są zajęcia korekcyjne, które korygują u uczniów wady 

postawy? 

- jakie inne działania podejmowane są w szkołach w celu propagowania prawidłowego 

odżywiania i aktywności fizycznej? 

- czy prowadzone są spotkania uczniów szkół ze sportowcami, którzy wskażą młodzieży 

alternatywę, w postaci uprawiania sportu, dla coraz popularniejszych wśród nich papierosów, 

alkoholu i narkotyków? 

Interpelacja druga dotyczyła montażu progów zwalniających na ul. Kwiatowej 

w Czerwieńsku. Radny otrzymał odpowiedź na interpelację w tym zakresie (złożona na 

poprzedniej sesji), jednak ze względu na ważność problemu, poprosił o jej ponowne 

rozważenie. 

5. Radny Kazimierz Ruszel wystąpił do burmistrza o pilne odprowadzenie wody ze zbiornika 

ppoż. przy ul. Kasprowicza w Nietkowie. Woda w zbiorniku, zgromadzona w bardzo dużej 

ilości, podtapia okoliczne zabudowania mieszkalne oraz piwnice. W wyniku, czego budynki 

„siadają”. 
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Ad. 4 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Czerwieńsk na rok 2014. 

Projekt uchwały, wg druku: BRM.0006.08.2014 (wersja III) z 17.02.2014 r. przedstawiła 

Urszula Napierała – Skarbnik Gminy. 

Dyskusja: 

Radny Marek Abramowicz wnosił o ujęcie w projekcie uchwały wprowadzającej zmiany 

w budżecie gminy na 2014 r. kwoty 7.000 zł z przeznaczeniem na wymianę okien w świetlicy 

wiejskiej w Sycowicach? Wniosek ten wynika z interpelacji radnego C. Wocha zgłoszonej 

w punkcie 3 porządku obrad. 

Radny Krzysztof Smorąg zwrócił uwagę, że radnym nie jest znana zaistniała sytuacja, gdyż 

interpelacja C. Wocha wyprzedza wiedzę, która posiadają radni. Na chwilę obecną nie jest 

wiadomym, czy Oddział Energetyczny ze Świebodzina zamontuje lampy w Sycowicach. 

Jeżeli kwota na to zadanie będzie mniejsza, inna lub w ogóle nie będzie ujęta, to w ramach 

przesunięć budżetowych, można będzie to zrobić w późniejszym terminie.  

Radna Ewa Wójtowicz zwróciła uwagę, że środki zabezpieczone w funduszu sołeckim nie 

mogą przepaść. 

Przewodniczący Rady zapytał radnego M. Abramowicza: czy podtrzymuje swój wniosek? 

Radny K. Smorąg poprosił o ogłoszenie pięciominutowej przerwy. 

Prowadzący posiedzenie o godz. 10
38

 ogłosił przerwę. Obrady wznowiono o godz. 10
45

. 

Radny M. Abramowicz wycofał wniosek zgłoszony przed przerwą. 

Przewodniczący stwierdzając wyczerpanie dyskusji, poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miejska, w obecności 14 radnych – 12 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciwnych” 

uchwałę przyjęła. 

Przewodniczący stwierdził, iż Rada – większością głosów podjęła uchwałę nr XXVII/279/14 

w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Czerwieńsk na rok 2014. 

Ad. 5 

Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia środków funduszu sołeckiego. 

Projekt uchwały, wg druku: BRM.0006.09.2014 z 10.02.2014 r. przedstawiła Urszula 

Napierała – Skarbnik Gminy. 

Projekt uchwały był przedmiotem prac Komisji stałych Rady i uzyskał ich pełną akceptację. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, poddał projekt uchwały pod głosowanie. Rada 

Miejska, w obecności 14 radnych – 14 głosami „za” uchwałę przyjęła. 

Przewodniczący stwierdził, że Rada – jednomyślnie podjęła uchwałę nr XXVII/280/14 

w sprawie wyodrębnienia środków funduszu sołeckiego. 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czerwieńsk w 2014 roku. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały wg druku: BRM.000607.2014 był 

przedmiotem prac Komisji stałych Rady i uzyskał ich akceptację. 

Komisje wnosiły o uzupełnienie treści zapisów rozdziału 10 i 11. Wszystkie uwagi zostały 

uwzględnione. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, projekt uchwały poddał głosowaniu, którą Rada 

przyjęła 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym”. 

Przewodniczący stwierdził, że Rada większością głosów przyjęła uchwałę nr XXVII/281/14 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czerwieńsk w 2014 roku. 

 

 



6 

 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Prowadzący obrady podkreślił, że projekt uchwały wg druku: BRM.0006.11.2014 był 

przedmiotem prac komisji stałych Rady i uzyskał ich pełną akceptację. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały (wersja II) w całości. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, projekt uchwały poddał głosowaniu, którą Rada 

przyjęła 14 głosami „za”. 

Przewodniczący stwierdził, że Rada jednomyślnie przyjęła uchwałę nr XXVII/282/14 

w sprawie zmian siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian opisu granic stałych obwodów głosowania w Gminie 

Czerwieńsk. 

Prowadzący obrady poinformował, iż projekt uchwały wg druku: BRM.0006.12.2014, był 

przedmiotem prac komisji stałych Rady i uzyskał  ich pełną akceptację. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały (wersja II) w całości. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, poddał głosowaniu projekt uchwały. 

Wynik głosowania: 14 „za”, 0 „przeciwnych”, 0 „wstrzymujących się”. 

Przewodniczący stwierdził, iż Rada – jednomyślnie podjęła uchwałę nr XXVII/283/14 

w sprawie zmian opisu granic stałych obwodów głosowania w Gminie Czerwieńsk. 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia przez Gminę Czerwieńsk wspólnie z gminami: 

Siedlisko, Otyń, Sulechów, Zielona Góra, Nowa Sól, Krosno Odrzańskie, Cybinka, Górzyca, 

Kostrzyn nad Odrą, Umowy Partnerskiej z Gminą Nowa Sól – Miasto w sprawie 

powierzenia przez gminę: Siedlisko, Nowa Sól, Otyń, Sulechów, Zielona Góra, Czerwieńsk, 

Krosno Odrzańskie, Cybinka, Górzyca, Kostrzyn nad Odrą Gminie Nowa Sól – Miasto 

zadań publicznych. 

Prowadzący obrady poinformował, iż projekt uchwały wg druku: BRM.0006.13.2014, był 

przedmiotem prac komisji stałych Rady i uzyskał ich pełną akceptację. 

Dyskusja: 

Radny Krzysztof Smorąg zwrócił uwagę na błąd w akapicie pierwszym uzasadnienia, gdzie 

rolę lidera powierzono Gminie Zielona Góra - Miasto, a powinno być: „Gminie Nowa Sól – 

Miasto”. 

Przewodniczący Rady, przyznając słuszność radnemu K. Smorągowi, poprosił o naniesienie 

poprawki, następnie stwierdzając wyczerpanie dyskusji, odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Wynik głosowania: 14 „za”, 0 „w’, 0 „p”. 

Przewodniczący stwierdził, iż Rada – jednomyślnie podjęła uchwałę nr XXVII/284/14 

w sprawie zawarcia przez Gminę Czerwieńsk wspólnie z gminami: Siedlisko, Otyń, 

Sulechów, Zielona Góra, Nowa Sól, Krosno Odrzańskie, Cybinka, Górzyca, Kostrzyn nad 

Odrą, Umowy Partnerskiej z Gminą Nowa Sól – Miasto w sprawie powierzenia przez gminę: 

Siedlisko, Nowa Sól, Otyń, Sulechów, Zielona Góra, Czerwieńsk, Krosno Odrzańskie, 

Cybinka, Górzyca, Kostrzyn nad Odrą Gminie Nowa Sól – Miasto zadań publicznych. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od zawartego porozumienia międzygminnego 

z Gminą Sulechów. 

Prowadzący obrady poinformował, iż projekt uchwały wg druku: BRM.0006.10.2014, był 

przedmiotem prac komisji stałych Rady i uzyskał ich pełną akceptację 

Dyskusji nie było. 
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Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, odczytał i poddał głosowaniu projekt uchwały. 

Wynik głosowania: 14 „za”, 0 „w”, 0 „p” 

Przewodniczący stwierdził, iż Rada – jednomyślnie podjęła uchwałę nr XXVII/285/14 

w sprawie odstąpienia od zawartego porozumienia międzygminnego z Gminą Sulechów. 

Przewodniczący Rady o godz. 10
55

 ogłosił przerwę. Obrady wznowiono o godz. 11
05

. 

Ad. 11. 

Przyjęcie sprawozdań z działalności Rady Miejskiej w Czerwieńsku i jej Komisji stałych za 

2013 rok. 

Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Czerwieńsku za 2013 rok opracował i odczytał 

Leszek Jędras – przewodniczący Rady. 

Dyskusji nie było. 

Przedłożone sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu, które Rada 

przyjęła jednomyślnie – 14 głosami „za”. 

Następnie sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czerwieńsku za 

rok 2013 przedstawił Krzysztof Smorąg – przewodniczący komisji. 

Przedłożone sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Dyskusji, ani zapytań nie było. 

Rada powyższe sprawozdanie przyjęła większością głosów (13 głosami „za”, przy 1 głosie 

„przeciwnym”). 

Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów za 2013 rok przedstawił Henryk 

Góralczyk – przewodniczący komisji. 

Przedłożone sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Dyskusji nie było. 

Rada przedłożone sprawozdanie przyjęła jednomyślnie (14 głosami „za”). 

Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury Społecznej i Porządku Publicznego za 

2013 rok przedstawiła Ewa Wójtowicz – przewodnicząca tejże komisji, które Rada przyjęła 

jednomyślnie – 14 głosami „za”. 

Dyskusji i zapytań nie było. 

Sprawozdanie KISiPP stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury Technicznej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska za 2013 rok odczytał Zygmunt Przybyła – przewodniczący komisji. 

Rada jednomyślnie – 14 głosami „za” sprawozdanie przyjęła. 

Zapytań nie było. 

Przedłożone sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Ad. 12 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady odczytał odpowiedzi na interpelacje radnych zgłoszone podczas XXVI 

posiedzenia 24 stycznia br. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania otrzymali radni: E. Rudnicki, J. Jarowicz, K. Smorąg, 

E. Wójtowicz, W. Zawada. 

Następnie odpowiedzi na interpelacje i pytania radnych, zgłoszone w punkcie 3 porządku 

obrad, udzielił Piotr Iwanus – Burmistrz Czerwieńska. 

Wypowiedź przytoczona dosłownie: 
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„Radny Z. Przybyła – sprawa likwidacji barier architektonicznych w ciągu dróg 

wojewódzkich i powiatowych. Urząd wystąpi do tych dwóch Zarządów z pismem, zaraz po 

zakończeniu sesji. 

Radny K. Smorąg – informacja dot. przydatności wody do spożycia. 

Gmina Czerwieńsk wszystkie informacje, jakie otrzymuje z Powiatowej Stacji Sanitarno – 

Epidemiologicznej, która bada jakość wody – umieszcza na stronie internetowej. 

Proszę o uzupełnienie moich wypowiedzi prezesa Spółki POMAK, który też dostaje takie 

wiadomości i tak samo na stronie internetowej spółki gminnej, powinny takie informacje być 

zamieszczone”. 

Wypowiedź Tomasza Frąckowiaka – prezesa Zarządu POMAK Sp. z o. o. w Czerwieńsku 

była następująca: 

„Ostatnia informacja, jaką spółka zamieściła na stronie internetowej ma datę: 10 grudnia 

2013r. Innych informacji, innych badań i stanowiska Sanepidu, spółka do dnia dzisiejszego 

nie otrzymała. Sanepid prowadzi badania wody, ich przydatności do spożycia na terenie wsi, 

z ujęcia wody w Nietkowie – czterokrotnie w ciągu roku, co kwartał. Ostatnie badanie było 

w IV kwartale i datowane 9 i 10 grudnia ub.r. i zostały natychmiast ogłoszone. W tym roku, 

w dniu dzisiejszym otrzymałem zawiadomienie Sanepidu, że w najbliższych dniach będą 

dokonane badania. Kiedy? Nie wiem. Innych dokumentów związanych z badaniami wody, 

wymaganymi prawem przez Sanepid, spółka nie otrzymała i nie posiada w swoich 

dokumentach”. 

Radny K. Smorąg zwrócił uwagę, że od dłuższego czasu występowały poważne problemy 

z jakością wody w Nietkowie. Woda była warunkowo dopuszczona do spożycia. Termin 

warunkowego dopuszczenia upłynął 30 listopada 2013 r. Po tym terminie, faktycznie te 

badania są zamieszczone tylko na stronie POMAK-u, natomiast nie ma innych informacji 

Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego zawiadamiające o stwierdzeniu 

przydatności wody do spożycia. Minęło kolejnych parę miesięcy, a dalej nie wiadomo, czy 

woda jest przydatna do spożycia, czy też nie? Wyniki badań są zdecydowanie lepsze niż były 

kiedyś, ale nie ma tego ostatecznego stwierdzenia, że dopuszcza się wodę do spożycia. 

W związku z tym, radny zapytał:, dlaczego przez 3 miesiące nikt nie próbował interweniować 

w tej sprawie? 

W tej sprawie głos zabrał burmistrz podkreślając, że o ile woda nie byłaby zdatna do picia, to 

po pobraniu próbek 9 i 10 grudnia przez Sanepid, podjęto by decyzję o zamknięciu ujęcia 

wody. Gmina nie ma żadnych możliwości wyegzekwowania jakiegokolwiek zapisu 

o przydatności wody lub nie. 

Następnie Burmistrz przystąpił do udzielania odpowiedzi na kolejne interpelacje i zapytania 

radnych, i tak: 

„Drewno przy drodze od Borynia do przystani rzecznej, na rzece Odrze, przy ul. Bocznej 

w Nietkowie. 

Temat jest nam znany. Nadleśnictwo Zielona Góra wycina, usuwa drewno. Po usunięciu 

i wywiezieniu drewna, doprowadzą drogę do takiego stanu technicznego, jaka była przed 

przystąpieniem do prac związanych z wyrębem z tej enklawy leśnej. 

Radny C. Woch poruszył sprawę, o której już na początku stycznia omawialiśmy na 

posiedzeniu Rady Nadzorcze w Spółce POMAK, a mianowicie dot. przeglądu hydrantów na 

terenie całej gminy. Nakreślono plan, który prezes POMAK-u, za pośrednictwem ogłoszenia, 

poinformuje mieszkańców, w jakich dniach będą dokonywane przeglądy hydrantów. Po 

dokonaniu przeglądów, w gazetce „Czerwieńsk U NAS” i na stronach internetowych będzie 

umieszczona informacja: czy wszystkie hydranty są sprawne? Takie też postulaty wypływały 

z zebrań Ochotniczych Straży Pożarnych, na których miałem przyjemność też być. 

Kanalizacja I etap. Niejednokrotnie informowałem o tym, że gmina nie ma żadnego wpływu 

na terminy, jakie są narzucane przez Departament Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 
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Dzisiaj wiemy, że Spółka POMAK, która jest beneficjentem tego przedsięwzięcia, jest na liście 

rankingowej. Wiemy też, że termin zakończenia I etapu musi zakończyć się 30 czerwca 2015 

roku. W momencie, kiedy podpiszemy umowę, a kiedy nastąpi podpisanie umowy pomiędzy 

Marszałkiem Wojewódzkiego Lubuskiego, a prezesem Spółki POMAK, nie jesteśmy w stanie 

określić, ponieważ takich informacji z Departamentu PROW nie otrzymaliśmy. Po podpisaniu 

umowy będzie zamieszczone, też na stronach internetowych beneficjenta, ogłoszenie 

o przystąpieniu do wyłonienia wykonawcy, specyfikacja istotnych warunków zamówienia, i to 

będzie moment rozpoczęcia spraw formalno – prawnych związanych z wykonaniem 

i realizacją I etapu uporządkowania gospodarki ściekowej dla Bródek i części Nietkowic. 

Drugi etap, kiedy nastąpi – będziemy czekać na ogłoszenie naboru wniosków, które nie będzie 

już realizował podstawowych usług dla ludności PROW, a Regionalny Program Operacyjny. 

Dzisiaj marszałek i zarząd województwa lubuskiego opracowują kryteria, jakie należy spełnić 

ubiegając się o finansowanie tego przedsięwzięcia. Już jesteśmy na tym etapie, że złożyliśmy 

kompletny wniosek do Agencji Nieruchomości Rolnej na przyjęcie dwóch działek w Bródkach 

i Sycowicach, na których zlokalizowane zostaną oczyszczalnie ścieków. 

Radny W. Zawada – odpowiedź będzie udzielona na piśmie. 

Progi na ul. Kwiatowej. Jest w tej chwili przygotowywany projekt techniczny na 

uporządkowanie odprowadzania wód odpadowych i wymianę nawierzchni. Po wykonaniu 

dokumentacji technicznej i uzyskaniu pozwolenia na budowę, będziemy mogli uszczegóławiać 

zadanie i to uszczegółowienie będzie dotyczyło progów zwalniających. 

Radny K. Ruszel – woda ze zbiornika ppoż. na ul. Kasprowicza w Nietkowie. 

Z tego zbiornika jest odprowadzenie, dość dużą średnicą rury, którą przepływa nadmiar wody 

ze zbiornika do kanału Zimnego Potoku. Jeżeli poziom wody wpływającej do tego zbiornika 

osiągnie poziom przelewu to nadmiar odprowadzany jest do Złotego Potoku. Nie widzę 

uzasadnienia do wykonania jakichkolwiek prac dodatkowych, które są bardzo finansochłonne. 

Problem będzie sprawdzony i monitorowany. Na Komisji Infrastruktury Technicznej będzie 

w tym zakresie przedstawiona informacja. 

Radny Marek Abramowicz zapytał prezesa POMAK: czy badania wody są prowadzone na 

terenie całej gminy m. in. w Nietkowicach i z jaką częstotliwością? 

Indagowany odpowiedział, że badania wody prowadzone są na wszystkich gminnych ujęciach 

wody przez Sanepid, dwa razy w roku. 

Ad. 13 

Komunikaty, wnioski, opinie. 

Przewodniczący Rady poinformował o terminie XXVIII sesji, która odbędzie się 23 kwietnia 

2014 roku. 

Tematyka, zgodna z planem pracy Rady na 2014 r., m. in. podjęta będzie uchwała w sprawie 

wygaśnięcia mandatu radnego. 

Komisje stałe Rady powinny zakończyć prace do 14.04.2014 r. 

Ponadto przewodniczący Rady przypomniał o obowiązku składania oświadczeń majątkowych 

przez radnych za 2013 r. Termin składania oświadczeń – do końca kwietnia br.  

Następnie przewodniczący odczytał korespondencję, która wpłynęła do Rady w okresie 

międzysesyjnym, i tak: 

- uchwała nr 16/2014 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze z 10 stycznia 2014 r. opiniująca pozytywnie prawidłowość planowanej kwoty długu 

Gminy Czerwieńsk w latach 2013-2023;  

- uchwała nr 78/14 Składu Orzekającego RIO w Zielonej Górze z 23.01.2014 r. w sprawie 

pozytywnej opinii o możliwości spłaty pożyczki przez Miasto i Gminę Czerwieńsk; 

- zawiadomienie Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego w Gorzowie Wlkp. o wszczęciu 

postępowania nadzorczego w stosunku do uchwały nr XXV/270/13 w sprawie uchwalenia 
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miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie wsi 

Nietkowice; 

- uchwałę w sprawie przyjęcia stanowiska dot. Dokumentu Implementacyjnego do Strategii 

Rozwoju Transportu do 2020 roku przesłała gmina: Otyń, Cybinka, Nowa Sól, Siedlisko, 

Zabór oraz Stowarzyszenie Odra dla Turystów z Nowej Soli. 

W tym punkcie obrad Piotr Iwanus – Burmistrz Czerwieńska podziękował Radzie za podjęcie 

w/w uchwały, ponieważ uchwały podjęte przez gminy nadodrzańskie spowodowały to, że 

zostały przywrócone środki finansowe w wysokości 509 mln. zł na lata 2014 – 2020. 

Innych wystąpień nie było. 

Ad. 14 

Ustalenie treści protokołu z XXV i XXVI sesji. 

Prowadzący obrady poinformował, że protokoły z przebiegu XXV i XXVI posiedzenia Rady 

Miejskiej w Czerwieńsku były wyłożone do wglądu. W związku z tym, przewodniczący 

zapytał: czy do protokołów są jakieś uwagi, wnioski? 

Nikt nie zabrał głosu. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli żadnych uwag - przewodniczący uznał, że w/wym. 

protokoły są obowiązujące. 

Ad. 15 

Zakończenie obrad XXVII sesji. 

Prowadzący posiedzenie stwierdzając wyczerpanie porządku obrad o godz. 11
58

 zamknął 

obrady XXVII posiedzenia Rady Miejskiej w Czerwieńsku. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Alina Juncewicz  Sekretarz obrad:  Przewodniczący Rady Miejskiej 

Inspektor ds. rady  Henryk Góralczyk   w Czerwieńsku 

         Leszek Jędras 


